

## 女高音／葛里戈里恩 **Asmik Grigorian, soprano**



葛里戈里恩生於維爾紐斯，於立陶宛音樂與戲劇學院時便開啟演出生涯。是維爾紐斯市立歌劇院創始成員，於 2005 年首次登台飾唱《茶花女》女主角薇奧莉塔，及 2010 年《瘋狂理髮師》飾樂薇太太，兩度獲頒黃金舞台十字獎章，為立陶宛歌者最高榮譽。2016 年，在國際歌劇大獎中也贏得了年輕女性聲樂家大獎。頻繁於羅馬歌劇院、科隆歌劇院、漢堡國立歌劇院、維也納歌劇院等地登台。本樂季開始，將多次擔綱飾唱主角：瑪農雷斯考、蝴蝶夫人、諾瑪，以及由克里斯多福·洛

伊打造的新製作《盧薩卡》。也將繼續參與薩爾茲堡音樂節，及拜魯特音樂節。

Lithuanian soprano Asmik Grigorian was born in Vilnius, into a family of musicians. She studied at the Lithuanian Music and Theatre Academy and started her operatic career whilst still a student. A founding member of Vilnius City Opera, she has twice been awarded the Golden Stage Cross (the highest award for singers in Lithuania), in 2005 for her debut as Violetta and in 2010 for her performance as Mrs. Lovett Sweeney Todd. In 2016, she was winner of the Young Female Singer Prize at the International Opera Awards. She appears regularly at houses including Teatro dell'Opera di Roma, Oper Köln, Hamburgische Staatsoper, Theater an der Wien, and others. This season and beyond she performs the title roles in Manon Lescaut, Cio-Cio-san in Madama Butterfly, Norma, and Ruskalka in a new production by Christof

Loy. She continues her relationship with the Salzburg Festival and will participate in the Bayreuth Festival.